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Zápisnica zo zasadnutia OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA  

konaného dňa 11. 4. 2024 o 15:30 hod. v zasadacej miestnosti OcÚ v Kapušanoch 

  KY-109/2024/OcU-4 

Dátum konania:  11. 4. 2024 

Začiatok rokovania:  15:30 hod. 

Miesto rokovania: zasadacia miestnosť OcÚ Kapušany 

Rokovanie OcZ: 2/2024 

Prítomní: Ing. Ján Zemčák, starosta obce 

  Jozef Bača 

Mgr. Peter Germuška  

  Peter Husovský  

Mgr. Irena Kasalová, Dis. art. 

Renáta Maňkošová 

  Radoslav Namešpetra, príchod: 15:39 hod. 

RNDr. Pavol Petrovský, príchod: 15:55 hod. 

  Ing. Igor Revay  

  Ľubomír Marcin 

  Ing. Ján Tirpák, hlavný kontrolór obce – vopred sa ospravedlnil 

  Mgr. Magdaléna Verčimáková, zapisovateľka 

  p. Jozef Dvorščák, FS Kapušančan 

   

Zverejnený program:  

 

1. Otvorenie 

2. Voľba komisií /návrhová, určenie overovateľov zápisnice/ 

3. Schválenie zverejneného programu 

4. Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OcZ zo dňa 25. 01. 2024 

5. Rozpočtové opatrenie č. 2/2024 obce Kapušany 

6. Návrh Nájomnej zmluvy k stavbe Cyklocestička Fintice – Kapušany 

7. Návrh na uzatvorenie Zmluvy o budúcej kúpnej zmluve k realizácii projektu 

Rekonštrukcia zberného dvora 

8. Správa o činnosti Obecnej knižnice Kapušany za rok 2023 

9. Ukončenie zmluvy o nájme nebytových priestorov Súkromná základná umelecká škola 

DAMA, Weberova 13, Prešov a návrh Zmluvy s spolupráci SZUŠ DAMA Prešov 

10. Žiadosti 

a) Žiadosť o poskytnutie finančného príspevku žiadateľovi Arcidiecézna charita Košice, 

Bočná 2, 040 01 Košice na prevádzku poskytovanej sociálnej služby neverejnému 

poskytovateľovi podľa § 75  zákona  č. 448/2008 Z. z. na rok 2024         

b) Žiadosť o predĺženie platnosti nájomnej zmluvy v 18 b.j. na ulici Záhradná 655/12 

v Kapušanoch pre p. Petra Hudáka   

c) Žiadosť ZŠ s MŠ Kapušany o finančné prostriedky na mzdy pre zamestnancov ŠKD, 

MŠ na rok 2024 

d) Žiadosť OŠK Kapušany o vybudovanie studne na futbalovom ihrisku 

e) Žiadosť o vyhradenie parkovacieho miesta pre vozidlo prepravujúce fyzickú osobu 

s ťažkým zdravotným postihnutím 

f) Žiadosť WOEL s.r.o., Vyšná Šebastová 15 o zriadenie vecného bremena pre VSD, a.s. 

parcela KN C č. 1401/1 a 1401/3 k.ú. Fintice časť Gribľovec 

11. Rôzne 

12. Slovo občana 16:30 hod. – 17:00 hod.  

13. Záver   
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K bodu 1 Otvorenie 

 

Pán starosta privítal všetkých prítomných na rokovaní OcZ. Konštatoval, že na úvod 

rokovania je prítomných 7 poslancov, vopred sa ospravedlnil hlavný kontrolór obce Ing. Tirpák. 

OcZ je uznášaniaschopné.  

 

K bodu 2 Voľba komisií /návrhová, určenie overovateľov zápisnice 

 

Do návrhovej komisie p. starosta navrhol: Mgr. Petra Germušku, za overovateľov 

zápisnice Renátu Maňkošovú a Jozefa Baču. Poslanci pristúpili k hlasovaniu. 

 

●  Uznesenie č. 187/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch 

• schvaľuje návrhovú komisiu:  Mgr. Petra Germušku 

• určuje za overovateľov zápisnice:     Renátu Maňkošovú 

Jozefa Baču 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu 3 Schválenie zverejneného programu 

 

Starosta obce prítomných oboznámil so zverejneným programom. Prítomní poslanci 

program nepripomienkovali a pristúpili k hlasovaniu. 

 

●  Uznesenie č. 188/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje zverejnený program rokovania. 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu 4 Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OcZ zo dňa 25. 01. 2024 

 

Starosta obce konštatoval, že na zasadnutí OcZ  dňa 25. 1. 2024 bolo celkovo prijatých  

20 uznesení. Starosta obce prítomných oboznámil s prijatými uzneseniami a v krátkosti podal 

informáciu o ich plnení.  Pri uznesení týkajúceho sa územnoplánovacej dokumentácie 

„Územný plán zóny Kapušany, Obytná zóna Na nižnej tabuli“ starosta obce konštatoval, že 

zhotoviteľ územnoplánovacej dokumentácie arch. Dučay doručil čistopisy dokumentácie, ktoré 

boli doručené na stavebný úrad, na Okresný úrad Prešov, odbor výstavby a bytovej politiky, 

uznesenie o schválení záväzného dokumentu obce spolu s registračným listom bola doručená 

aj na Úrad pre územné plánovanie a výstavbu Slovenskej republiky. Čo sa týka umiestnenia 

Balík boxu – telefonicky sme preverovali, kedy bude box umiestnený. Bude to zrealizované 

v dohľadnej dobe. Starosta konštatoval, že všetky ostatné uznesenia boli splnené. Poslanci 

pristúpili k hlasovaniu. 

 

●  Uznesenie č. 189/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch berie na vedomie stav plnenia uznesení zo zasadnutia 

Obecného zastupiteľstva obce Kapušany konaného dňa 25. 01. 2024. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

Príchod p. Dvorščák (tréner Folklórneho súboru Kapušančan) v čase 15:36 hod. 
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K bodu 5 Rozpočtové opatrenie č. 2/2024 obce Kapušany 

 

Starosta obce prítomných informoval, že Rozpočtové opatrenie č. 1/2024 obce 

Kapušany spracovala ekonómka obce Ing. Antolová. Predmetom rozpočtového opatrenia boli 

položky príjem daň zo závislej činnosti, výdavok pre ZŠ s MŠ Kapušany prevod finančných 

prostriedkov v oblasti originálnych kompetencií 38 000,00 EUR (v tejto položke je odstupné 

a odchodné pre učiteľku MŠ, ktorá odchádza do dôchodku, rovnako ako dofinancovanie miezd 

pre pracovníkov MŠ a ŠKD – bod dnešného programu zasadnutia č. 10c), výdavok 5 000,00 

EUR je určený na opravu a údržbu v 18. b.j., 6 b.j. a BNŠ, výdavkom je aj rezerva na bežné 

výdavky, presun medzi položkami tvorí transfér pre ZŠ s MŠ Kapušany. Celkovo bolo 

spracované na sumu 446 908,00 EUR. 

 

Príchod p. Namešpetra v čase 15:39 hod. Diskusia k téme: 

p. Revay –čo tvorí odchodné a odstupné pre učiteľku MŠ odchádzajúcu do dôchodku? Starosta 

obce – odchodné a odstupné je stanovené v súlade s legislatívou na 6 platov, keďže ide 

o originálne kompetencie, znášať tento náklad musí zriaďovateľ = obec. Ak by sa jednalo 

o učiteľa školy, štát to v takom prípade refunduje. Doplnila p. Maňkošová – v tomto 

konkrétnom prípade ide o odchod do dôchodku učiteľky MŠ dovŕšením 65. roka života, kedy 

zamestnávateľ skončí pracovný pomer výpoveďou, kde po dohode bude vyplatené odstupné 

a odchodné v zmysle kolektívnej zmluvy podľa odpracovaných rokov 4+2 mesiace funkčného 

platu. Zamestnávateľ postupuje pri odmeňovaní v súlade s platnou legislatívou. P. Revay - ako 

je to vyriešené v rámci zamestnancov obecného úradu pri odchode do dôchodku? Starosta obce 

– tam sa postupuje podľa iného zákona č. 553/2003 Z.z. o odmeňovaní niektorých 

zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

Diskusia bola ukončená, poslanci pristúpili k hlasovaniu. 

 

●  Uznesenie č. 190/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje rozpočtové opatrenie obce Kapušany                       

č. 2/2024. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/8  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 1 p. Namešpetra 

 

K bodu 6 Návrh Nájomnej zmluvy k stavbe Cyklocestička Fintice – Kapušany 

 

Starosta obce – pri príprave stavby Cyklocestička Fintice – Kapušany sme riešili 

vysporiadanie vlastníckych vzťahov, čo je problém aj okolitých samospráv. Verím, že po 

dnešnom schválení návrhu nájomnej zmluvy väčšinových vlastníkov parcely ktorou je stavba 

trasovaná, sa priblížime k vydaniu stavebného povolenia. Následne budeme hľadať možnosti 

financovania cyklocestičky. Dnes je potrebné schváliť návrh nájomnej zmluvy - ide 

o vlastníctvo 4 vlastníkov s tým, že obec oslovila všetkých vlastníkov (dvaja s 1/8 

spolupodielom vlastníkov neprejavili záujem o vysporiadanie, získali sme ale súhlas väčšiny 

vlastníkov). Postup vysporiadania robíme po konzultácii s obecným právnikom. Vlastníci boli 

o návrhu zmluvy informovaní a súhlasia s podmienkami nájmu. Nájomné je stanovené na 1,00 

EUR za 1 m². 

 

Diskusia k téme: 

P. Marcin – poplatok bude uhrádzaný ihneď po podpise zmluvy aj v prípade, ak by k výstavbe 

nedošlo? Starosta obce – áno, zmluvné podmienky sú takto stanovené. Je snahou obce začať 

s výstavbou cyklocestičky ihneď, ako nájdeme zdroje financovania. 
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P. Germuška – je vo výhľade výzva, cez ktorú by mohla obec stavbu financovať? 

Starosta – jednu výzvu sme zmeškali (neboli vysporiadané vlastnícke vzťahy), ale bola určená 

pre výstavbu cyklochodníkov za účelom dochádzania do práce, nie na šport a rekreáciu. Keďže 

Kapušanom by chýbalo priame napojenie na cyklotrasu do Prešova,  boli by sme asi 

neúspešnými žiadateľmi. Zúčastnil som sa rokovaní za účasti predstaviteľov PSK a môžem 

konštatovať, že výstavba kostrových cyklotrás je vysoko aktuálna. Budeme sa uchádzať 

o najbližšiu vyhlásenú výzvu na výstavbu. 

P. Husovský – ako postúpila v oblasti výstavby obec Fintice? Starosta – Fintice riešia trasovanie 

do Kapušian po obecných parcelách, avšak riešia návrh trasy do Prešova. 

P. Revay – čo ak by došlo k vypovedaniu zmluvy v trvaní 30 rokov z ktorejkoľvek strany? 

Podľa zmluvných podmienok nie je možnosť podať výpoveď. Ak bude po 30 rokoch ukončená 

zmluva, bolo by vhodné doplniť tam opciu s možnosťou predĺženia trvania nájmu. Napríklad 

ak by nedošlo k výstavbe cyklocestičky, zmluvu nie je možné vypovedať a bude potrebné platiť 

nájomný vzťah. Reagoval starosta obce – návrh zmluvy pripravil obecný právnik, môžeme tam 

nechať zapracovať navrhovaný bod o možnosti predĺženia nájomného vzťahu, veríme, že 

k vypovedaniu zmluvy v budúcnosti nedôjde. 

 

Príchod p. Petrovský v čase: 15:55 hod., hlasovanie poslancov OcZ: 

 

●  Uznesenie č. 191/2/2024 

 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje návrh na uzatvorenie Nájomnej zmluvy 

k stavbe Cyklocestička Fintice – Kapušany medzi obcou Kapušany a prenajímateľmi Tiborom 

Juhásom, Fintice 102, 082 16 a Renátou Bochňákovou, Filipínska 208/7, 082 16  Fintice na 

pozemku parcely registra KN E, parcelné číslo 1407/4, k. ú. Kapušany, druh pozemku orná 

pôda o výmere 6722 m² , ktorá je zapísaná v katastri nehnuteľností na liste vlastníctva č. 1465 

v rozsahu určenom geometrickým GP č. 48/2023 Ing. Kovalčíka s.r.o. na vyčíslenie záberu pre 

cyklistický chodník zo dňa 14. 11. 2023, t. j. predmetom nájmu je novovzniknutá parcela č. KN 

C č. 1669/9 o výmere 162 m² orná pôda a novovzniknutá parcela č. KN C 1670/5 o výmere 62 

m² trvalé trávnaté porasty za  stanovenú výšku nájomného 1,00 EUR/m²/rok. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 2 p. Revay, p. Petrovský 

 

K bodu 7 Návrh na uzatvorenie Zmluvy o budúcej kúpnej zmluve k realizácii projektu 

Rekonštrukcia zberného dvora 

 

Starosta obce konštatoval: v zmysle aktuálne vyhlásenej výzvy na budovanie 

a rekonštrukciu zberných dvorov a zefektívňovanie systémov zberu vytriedených komunálny 

odpadov sa naša obec chce uchádzať o financie k projektu Rekonštrukcia zberného dvora. 

V rámci výzvy je oprávnenou aktivitou rekonštrukcia existujúcich zberných dvorov za účelom 

zvýšenia množstva vytriedených oprávnených druhov odpadu a nákup hnuteľných vecí na 

dovybavenie zberného dvora. Existujúca parcela, na ktorej je zberný dvor nie je dostačujúca, 

potrebujeme odkúpiť 187,93 m² zo susednej parcely vo vlastníctve Ing. arch. Gmittera                         

(v minulosti išlo o obecnú parcelu, ktorá bola z dôvodu potreby finančných prostriedkov 

odpredaná terajšiemu majiteľovi. Finančné prostriedky obec využila na zateplenie pavilónov 

ZŠ s MŠ Kapušany). Aktuálne pracujeme na príprave výzvy, existujú hrubé projektantské 

náčrty. Osobne som navštívil obec Ražňany a Chmeľov, ktorí majú funkčné zberné dvory 

s využitím eurofondových peňazí. 
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Návrh predkladanej výzvy obsahuje nové zázemie pre zamestnancov zberného dvora, 

prístrešok pre kontajnery, nákup techniky (traktor s vlečkou, boxy na biologický odpad, 

oplotenie, osvetlenie, spevnené plochy a pod.). Poslancom bol doručený návrh Zmluvy 

o budúcej zmluve. Zmluva je postavená tak, že ak obec nebude úspešným uchádzačom v rámci 

výzvy, k podpisu zmluvy nedôjde. V prípade, že obec bude úspešná, náklad na odkúpenie 

pozemku  je oprávneným výdavkom a obec by ho vlastne získala skoro zadarmo. Spoluúčasť 

obce pri podávaní projektu je 8 %. Nechávam priestor na diskusiu: 

 

P. Petrovský – cena kúpnej zmluvy 30,00 EUR za 1 m² je adekvátna? Starosta obce – 

nedisponujeme cenovou mapou nášho katastrálneho územia, je to diskutabilné. Môžeme si to 

porovnať iba s predajom nehnuteľností v obci, kde sa suma za 1 m² pohybuje zhruba na tejto 

úrovni. Diskusia bola ukončená, hlasovanie poslancov: 

 

●  Uznesenie č. 192/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje návrh na uzatvorenie Zmluvy o budúcej kúpnej 

zmluve medzi obcou Kapušany a Ing. arch. Slavomírom Gmitterom, Komenského 553/2, 085 

01 Bardejov na časť pozemku parcely registra KN C č. 1500/49 k. ú. Kapušany o výmere 

187,93 m2, druh pozemku zastavaná plocha a nádvorie zapísanej na liste vlastníctva č. 2568, 

k realizácii projektu Rekonštrukcia zberného dvora. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 9/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu 8 Správa o činnosti Obecnej knižnice Kapušany za rok 2023 

 

Starosta obce prítomných informoval – predkladateľkou je bývalá pracovníčka knižnice Mgr. 

Marcinová, ktorá  spracovala správu o činnosti. V predkladanom dokumente je vyhodnotená 

činnosť knižnice za predchádzajúci kalendárny rok, poslanci OcZ berú správu na vedomie. 

V roku 2023 bol prírastok knižničného fondu v počte 200 ks kníh, výpožičky boli v počte 9 246 

ks kníh, v knižnici sa organizovali podujatia a pod.  Obecnej knižnici  poskytnutá dotácia 

z Fondu na podporu umenia v rámci projektu Moderná knižnica – moderné a kvalitné 

publikácie vo výške 1 400,00 EUR, z ktorej bolo zakúpených 121 ks knižných titulov. Aj 

v tomto roku sa o túto dotáciu uchádzame, dnes bol podaný projekt na zakúpenie kníh z Fondu 

na podporu umenia. Diskusia k téme neprebehla, poslanci OcZ pristúpili k hlasovaniu.  

 

●  Uznesenie č. 193/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch berie na vedomie Správu o činnosti Obecnej knižnice 

Kapušany za rok 2023. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 9/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu 9 Ukončenie zmluvy o nájme nebytových priestorov Súkromná základná 

umelecká škola DAMA, Weberova 13, Prešov a návrh Zmluvy s spolupráci SZUŠ DAMA 

Prešov 

 

Starosta obce – na poslednom OcZ 25. 1. 2024 prebehla na zasadnutí rozprava 

v predmetnej veci chodu SZUŠ DAMA Prešov, preto dnes vítam p. Dvorščáka, trénera a 

vedúceho FS Kapušančan, ktorý je zastrešený SZUŠ DAMA Prešov (Súkromná základná 

umelecká škola). 
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Konštatujem, že z dôvodu prerokovania podmienok chodu SZUŠ DAMA sa uskutočnilo  

pracovné stretnutie s riaditeľom umeleckej školy p. Burgerom. Čo sa týka toku finančných 

prostriedkov v rámci SZUŠ DAMA Prešov, obec Kapušany nemá oprávnenie vykonávať 

kontroly, prípadne žiadať o náhľady v rámci účtovníctva samostatnej organizácie, ktorá má 

s mestom Prešov zmluvný vzťah. Je pravdou, že SZUŠ DAMA má v rámci elokovaného 

pracoviska Kapušany v rámci FS Kapušančan nahlásených 94 detí, na čo dostáva od mesta 

Prešov dotáciu cez 40 000,00 EUR. Opakovane pripomínam, že kolobeh finančných 

prostriedkov v rámci SZUŠ DAMA Prešov je vnútorná ekonomická záležitosť školy. Ak je 

niečo potrebné vysvetliť, SZUŠ DAMA žiada o písomný styk. Na pracovnom stretnutí nám 

boli predložené dokumenty o tom, že umelecká škola je kontrolovaná  mestom Prešov, nebola 

jej doposiaľ udelená žiadna sankcia. Čo sa týka zmluvy o elekovanom pracovisku, existuje 

Zmluva o nájme nebytových priestorov z 17. 6. 2013, ktorá bola schválená OcZ Uznesením č. 

42/2013, kde boli zahrnuté podmienky poskytovania priestorov na tréningovú činnosť FS 

Kapušančan. Samotná zmluva je podpísaná na predmet nájmu učební, ktoré sú súčasťou ZŠ 

s MŠ Kapušany. V roku 2013 došlo k podpisu zmluvy, schvaľovanie prevádzky elokovaného 

pracoviska SZUŠ DAMA pre tréningovú činnosť FS Kapušančan dotknutými orgánmi ( RÚVZ, 

HaZZ SR a pod.) prebehlo pre sálu kultúrneho domu (dotknuté orgány vykonávali obhliadku 

priestorov v kultúrnom dome). MŠ SR dalo súhlas k prevádzke SZUŠ DAMA Kapušany na 

adresu Dubová 324/8 Kapušany (kultúrny dom), zjavne došlo k nedorozumeniu a žiadna zo 

strán si túto skutočnosť nevšimla. Aby sme situáciu vyriešili navrhujeme vypovedať zmluvu 

o nájme nebytových priestorov z roku 2013 a uzatvoriť nový zmluvný vzťah.  

Obec aktuálne čaká na definitívne schválenie zámeru na zateplenie budovy kultúrneho 

domu a už teraz vieme, že po dobu 5 rokov nie je možné uzatvárať v kultúrnom dome nové 

nájomné vzťahy. P. Burger nám zaslal návrh Zmluvy o spolupráci medzi obcou a  SZUŠ 

DAMA Prešov. Zmluva uvádza, že SZUŠ DAMA Prešov bude môcť využívať priestory 

kultúrneho domu pre tréningovú činnosť FS Kapušančan od 01. 05. 2024. Nechávam priestor 

na diskusiu k téme: 

P. Revay – bol obcou od roku 2013 fakturovaný nájom 1,00 EUR v rámci pôvodnej zmluvy? 

Starosta obce – preveroval som to u ekonómky obce, nájom nebol uhrádzaný. V tejto chvíli by 

som nechal priestor na vyjadrenie pre p. Dvorščáka, vedúceho FS Kapušančan: 

P. Dvorščák – potvrdzujem skutočnosť, že v rámci činnosti SZUŠ DAMA Prešov máme za FS 

Kapušančan nahlásených 94 detí, niektoré sa zo súboru odhlásili a aktuálny stav je 83 detí. 

K vysvetleniu situácie – keď sa v roku 2013 formovala spolupráca so SZUŠ DAMA Prešov 

dohoda bola taká, že deti nebudú umeleckej škole platiť školné (v súčasnosti je mesačný 

poplatok SZUŠ DAMA 19,00 EUR), ja sa stanem zamestnancom SZUŠ DAMA a vzdelávacie 

poukazy, ktoré nám žiaci odovzdajú sa budú deliť rovným dielom pre SZUŠ DAMA Prešov 

a FS Kapušančan.  Moja mzda je plne v réžii DAMA, mám plný úväzok 21 hodín.  Od rodičov 

detí, ktoré navštevujú náš súbor vyberáme aktuálne poplatok 7,00 EUR (donedávna 5,00 EUR), 

od poplatku sú oslobodené deti nad 18 rokov a speváčky FS Kapušančan. Tieto finančné 

prostriedky ostávajú pre potreby súboru – hradíme z nich napr. mikulášske posedenie, dotujeme 

zájazdy a pod.. 

P. Petrovský – vyberáte 7,00 EUR mesačne od rodiča dieťaťa navštevujúceho FS Kapušančan. 

Preto si myslím, že argumentovať tým, že sa nevyberajú poplatky od SZUŠ DAMA je tak 

trochu demagógiou a iba čiastočná pravda. Skutočnosť je taká, že SZUŠ DAMA Prešov má 

v rámci chodu FS Kapušančan jediný náklad, a tou je Vaša mzda. Vieme, aký obnos finančných 

prostriedkov dostáva od mesta Prešov, odhadujem, že umelecká škola je v + cca 20 000,00 

EUR. Tieto finančné prostriedky nevyužíva na chod FS Kapušančan, hospodári s nimi v rámci 

svojej celkovej činnosti. Chápem, že sa vyriešil plat trénera, ktorý nemusí znášať napr. obec. V 

podstate na Vás obec dopláca tým, že každoročne Vám prideľujeme dotáciu z rozpočtu obce ak 

príde žiadosť o mimoriadnu dotáciu  
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(ako v roku 2023), poslanci OcZ ju ochotne odhlasujú. SZUŠ DAMA pritom „zarába“ na FS 

Kapušančan (s ktorým má obec spoločné iba meno) a profituje z neho sumou cez 20 000,00 

EUR ročne. V zásade sme v područí tejto SZUŠ. Chápem, že v roku 2013 sa hľadalo riešenie 

a nie je mojim záujmom, aby FS Kapušančan ukončil činnosť, alebo sme ho akýmkoľvek 

spôsobom očiernili. Pokiaľ viem, pri súbore funguje aj Občianske združenie na podporou FS 

Kapušančan, obec umožňuje súboru bezplatné využívanie priestorov sály kultúrneho domu 

a ešte nesmieme siahať do účtovníctva SZUŠ DAMA Prešov. Je to pre mňa priveľa zdrojov, na 

ktoré obec nemá žiaden vplyv. 

P. Revay – dotácia, ktorá príde do DAMA je presne 48 314,00 EUR – nemali by byť použité 

na činnosť 94 detí? SZUŠ DAMA neplatí obci nájomné a energie za využívanie priestorov na 

tréning. Ak FS Kapušančan žiada obec o dotáciu, vždy sa hľadajú finančné prostriedky, ktoré 

potom chýbajú v iných položkách. Obec uhradí náklady za prevádzku sály, DAMA neplatí nič 

viac, ostatné financie sa vyplatia mimo fungovania FS Kapušančan, určite to nie je korektné. 

P. Petrovský – uvediem príklad – v rámci ZUŠ mám krúžok, vedúceho zaplatím, ale nástroje si 

zožeňte niekde inde. Ak by to bolo zisk 4 – 5000 EUR ročne, táto diskusia by bola možno 

bezpredmetná. Hovoríme ale o väčšom obnose 20 – 30 000,00 EUR pre SZUŠ DAMA Prešov. 

Navrhujem, aby investovali finančné prostriedky napr. na organizáciu Kapušianskych 

folklórnych dní, alebo na samotné vybavenie folklórneho súboru. Otázne je, či by FS 

Kapušančan nemal začať hľadať inú umeleckú školu, pod ktorou by v budúcnosti fungoval 

férovejšie.  

Starosta obce – obec by stálo fungovanie FS Kapušančan väčšie peniaze, v roku 2013 sa našlo 

riešenie spolupráce so SZUŠ DAMA Prešov, aby obec naplatila plat trénera.  

P. Marcin – ak SZUŠ DAMA má ďalších xy detí myslím si, že  tá umelecká škola si môže robiť 

s finančnými prostriedkami čo uzná za vhodné. Deti sú oslobodené od platenia poplatkov, ak 

má p. Burger všetko ošetrené, ide o školské peniaze a obec si na ne nemôže nárokovať. Má                    

p. Petrovský návrh na riešenie situácie? 

P. Petrovský – niekto na naše deti berie peniaze, a z pohľadu FS Kapušančan nie sú 

vynakladané na jeho rozvoj. Nepáči sa mi odkaz p. Burgera vo veci finančných tokov. 

Informácia, že DAMA na FS dopláca, nie je pravdivý. Ja som vyslovil svoj názor, skúsme 

hľadať riešenia. SZUŠ DAMA by možno uznala naše argumenty a pristúpila by k zmene 

prerozdeľovania finančných prostriedkov. Nech sa dohodnú nové pravidlá a nech DAMA 

prispieva napr. 4 -5 000,00 EUR ročne na FS, obec predsa dotuje trénovanie. Hovorím o tom, 

že je zrejmé, že aj DAMA má zisk a musí FS podporovať.  

P. Dvorščák – SZUŠ DAMA prispela napr. na osadenie zrkadiel do sály kultúrneho domu po 

jeho rekonštrukcii. 

P. Revay – DAMA má na ZŠ Šmeralova Prešov rovnako tréningový proces, našiel som 

zverejnenú zmluvu na prenájom vo výške 30 480,00 EUR ročne. Treba vstúpiť do rokovania 

o tom, či nevie dať SZUŠ DAMA FS Kapušančan viac finančných prostriedkov.  Návrh zmluvy 

o spolupráci navrhujem neuzatvárať na dobu neurčitú, iba ročnú a vždy k 15. 9 (kedy sú 

nahlasované počty detí v SZUŠ), uzatvárať od 1. októbra platnosť zmluvy a dohodnúť ďalšie 

financovanie folklórneho súboru zo strany umeleckej školy formou sponzorského. Vieme 

prerátať koeficient – žiadosť o príspevok, vieme vopred určiť, akú sumu finančných 

prostriedkov SZUŠ DAMA za FS Kapšančan na daný šk. rok dostane.  

P. Germuška – dosť ťažko sa mi počúvajú tieto veci. Nebol som ten, kto riešil v rámci súboru 

financovanie. Pred pár rokmi to bol p. Husovský, nikto okrem neho nebol ochotný robiť 

vedúceho, ani zo strany obce, ani zo strany rodičov. Nezabúdajme, že p. Husovskému vďačíme 

za veľa. Prečo neprídete aj s reálnym návrhom? Hovoríte, že obec má s obcou spoločný iba 

názov. Je to na šikovnosti DAMA, ako nakladajú s finančnými prostriedkami. Aktuálne máme 

v súbore viac detí, natekajúcich financií je viac. Bol by som rád, ak by FS spadal pod obec, ale 

asi to nie je možné. Obdivujem p. Dvorščáka za to, že trávi s deťmi obrovské množstvo času. 
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Obec by trénera nemohla zaplatiť - nemá toľko peňazí, aby zaplatila jeho mzdu. P. Husovský 

to robil zadarmo, mali by sme mu vzdať hold. Fungovanie so SZUŠ DAMA je jediné riešenie. 

Ešte pripomínam, že ak by napr. kúpu basy financovala umelecká škola, hudobný nástroj by 

bol majetkom školy. Terajší stav je taký, že všetko je majetkom obce. Posledný rok sa to stále 

rieši, ani p. Petrovský, ani Revay nenavrhli riešenie chodu FS. 

P. Revay – ako reakciu poviem, že ja osobne mám k FS Kapušančan vrúcny vzťah, sám som 

tam pôsobil niekoľko rokov. Môj návrh je zmluva na 1 rok a súbežne zmluva o sponzorstve pre 

obec, je tam z čoho zobrať. Ostaňme pri SZUŠ DAMA. Bola by možnosť ísť pod SZUŠ 

Kapušany?  P.  Kasalová určite nie, musela by som v rámci našej SZUŠ Kapušany vytvárať 

elokované pracovisko. Mám rada dosah na deti a výučbu, čo by tréningový proces mimo ZŠ 

Kapušany neumožňoval. Elokované pracoviská sú bez priameho dosahu, ide iba 

o financovanie. Podľa môjho názoru kultúrny dom trpí tým, že je predmetom nájmu. Za týchto 

podmienok to nechcem zastrešiť. 

P. Petrovský – ešte doplním, že pri počte v rámci krúžku SZUŠ sa počíta s viacerými ako 1 

pedagógom, každý počíta aj s tým, že sú prevádzkové náklady. Niekto dostáva finančné 

prostriedky a nevyužíva ich na rozvoj súboru. 

Starosta obce – je to na rokovaní tých, ktorí sú do FS Kapušančan priamo zaangažovaní, aj keď 

súhlasím s tým, že SZUŠ DAMA by mala prispievať viac. Chápem však aj p. riaditeľa Burgra 

a jeho stanovisko – ak niekto niečo chce preveriť, prípadne zmeniť, nech dá podnet písomne, 

on je kontrolovaný mestom Prešov. To, ako si presúva finančné prostriedky, je to jeho vec. 

Môže dôjsť k situácii, že ak FS Kapušančan nenájde kvalifikovaného pedagóga, obec bude 

musieť hľadať finančné prostriedky na chod práce trénera  a v konečnom dôsledku to zaťaží 

rozpočet obce. P. Dvorščák robí výbornú robotu, v skutočnosti bude na situáciu obec doplácať. 

Čo urobíme, ak SZUŠ DAMA od spolupráce s FS Kapušančan odskočí? 

P. Dvorščák – všetci hľadáme schodné riešenie. Mňa len mrzí skutočnosť, že to bolo 

prerokované na verejnom zasadnutí OcZ. Aktuálne musím riešiť dopyty rodičov a pod., ktorý 

za celou medializáciou vidia niečo nekalé. Tým, že ste rokovali o FS Kapušančan na OcZ, 

neublížili ste SZUŠ DAMA Prešov, ale priamo mne.  

P. Petrovský – to určite nebolo mojim zámerom, už som objasnil, čo bolo predmetom celej 

rozpravy – férovejšie nastavené podmienky financovania v rámci spolupráce oboch subjektov. 

Starosta obce - my zmluvne nevieme zaviazať SZUŠ DAMA Prešov a dotlačiť ich napr. 

k sponzorstvu v rámci KFD. Môžeme do návrhu zmluvy o spolupráci zaradiť, že SZUŠ  

DAMA sa zaväzuje uhrádzať náklady spojené s prevádzkou a údržbou sály kultúrneho domu 

(kúrenie, elektrina, upratovanie) počas tréningových procesov FS Kapušančan. 

Diskusia bola ukončená, odchod p. Dvorščáka – 17:25 hod. 

 

 

Diskusia bola ukončená, poslanci pristúpili k hlasovaniu: 

 

●  Uznesenie č. 194/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch berie na vedomie ukončenie Zmluvy o nájme nebytových 

priestorov č. 4/2013 Súkromnej základnej umeleckej školy DAMA, Weberova 13, Prešov k 30. 

04. 2024. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 9/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

  

●  Uznesenie č. 195/2/2024 
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Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje uzatvorenie Zmluvy o spolupráci medzi SZUŠ 

DAMA Prešov a obcou Kapušany za účelom podpory výchovno-vzdelávacieho procesu 

formou rozvíjania a realizácie tanečného odboru FS Kapušančan. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 2, p. Petrovský, p. Revay 

 

17:39 hod. 15 min. prestávka 

Pokračovanie v rokovaní 17:39 hod. 

 

K bodu 10 Žiadosti 

 

a) Žiadosť o poskytnutie finančného príspevku žiadateľovi žiadateľovi Arcidiecézna 

charita Košice, Bočná 2, 040 01 Košice na prevádzku poskytovanej sociálnej služby 

 

Starosta obce uviedol, že sumu príspevku schvaľujeme poskytovateľom každoročne. Tento 

rok bola suma zaokrúhlená na 119,00 EUR na 1 prijímateľa sociálnej služby pre p. Margitu 

Kolivoškovú (príspevok obce pre zariadenie, kde je umiestnený občan našej obce). 

Hlasovanie poslancov: 

 

●  Uznesenie č. 196/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje v zmysle zákona č. 448/2008 o sociálnych 

službách a o zmene a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní 

(živnostenský zákon)  v znení neskorších predpisov §75  bod 12, žiadosť o poskytnutie 

finančného príspevku vo výške  119,00 EUR na jedného prijímateľa sociálnej služby mesačne 

na prevádzku zariadenia pre seniorov žiadateľovi Arcidiecézna charita Košice, Bočná 2, 040 

01  Košice. 

 

ZA: 9/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

b) Žiadosť o predĺženie platnosti nájomnej zmluvy v 18 b.j. na ulici Záhradná 

655/12 v Kapušanoch pre p. Petra Hudáka   

 

Starosta obce uviedol, že žiadateľ splnil všetky podmienky na ďalšie predĺženie nájomnej 

zmluvy. Hlasovanie poslancov: 

                 

●  Uznesenie č. 197/2/2024 

Obecné  zastupiteľstvo  v Kapušanoch súhlasí s predĺžením platnosti  nájomnej zmluvy  v 18 

b.j.  v obci  Kapušany na dobu určitú 3 roky s možnosťou opakovaného predĺženia zmluvy 

o nájme bytu  pre  pána Petra Hudáka   od 01. 06. 2024 do 31. 05. 2027. 

ZA: 9/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

 

c) Žiadosť ZŠ s MŠ Kapušany o finančné prostriedky na mzdy pre zamestnancov 

ŠKD, MŠ na rok 2024 

 

 

Starosta obce – v súlade s doručenou žiadosťou ZŠ s MŠ Kapušany bola obec informovaná, 

že škola nemá dostatok finančných prostriedkov na mzdy pre zamestnancov ŠKD a MŠ 

(originálne kompetencie). Poprosil som ich o vypracovanie finančnej analýzy, podľa ich tvrdení 

https://www.slov-lex.sk/pravne-predpisy/SK/ZZ/1991/455/
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im bude chýbať viac ako 40 000,00 EUR. V rámci rozpočtového opatrenia obce č. 2/2024 sme 

im pridelili 20 000,00 EUR, a ak sa nám podarí zrealizovať ďalšie kroky, doplatok už nebude 

potrebný. Som rád, že Vás môžem informovať, že zmenou vyhlášky Ministerstva školstva, 

výskumu, vývoja a mládeže SR dochádza k zmene počtov deti v jednotlivých triedach MŠ. 

Aktuálne máme 16 detí po 6 tried v MŠ, čo je 12 pedagógov. Zmenou vyhlášky k 15. 3. 2024 

môžeme realizovať úpravu tried MŠ -  v prípade spojených spální a tried sa počíta 3 m² na žiaka 

– v našom prípade 24 detí. Našu škôlku navštívila pracovníčka RÚVZ Prešov ktorá nás 

informovala, že zmena počtu detí navštevujúcich MŠ sa zrealizuje úpravou prevádzkového 

poriadku, na ktorom aktuálne pracuje škola. My musíme zrealizovať práce -  dvere medzi 

herňou a spálňou musia byť odstránené. V MŠ sme tretí rok v monitorovaní projektu v rámci 

Rekonštrukcia MŠ Kapušany, 5 rokov sa nesmie do priestorov MŠ zasahovať. Kontaktovali 

sme preto ministerstvo ktorému sme doručili list s uvedením dôvodov vykonávaných zmien. 

V danom šk. roku  sa odmietlo 21 žiadostí o prijatie dieťaťa do MŠ a rok predtým 27 žiadostí. 

Dnes vieme, že tieto deti budú môcť byť prijaté, keďže triedy budú mať priestorové metre na 1 

žiaka v súlade s platnou vyhláškou. Riaditeľka školy p. Kertysová kontaktovala pracovníčku 

hygieny, dvere budú demontované a odložené, aby sa predišlo neoprávneným výdavkom 

v rámci projektu Rekonštrukcia MŠ Kapušany.  Financovanie škôlky vyrieši fakt, že o 48 detí 

viac bude môcť navštevovať MŠ a obec dostane zo strany štátu finančné prostriedky podľa 

počtu prijatých detí. Ak sa to podarí a obdržíme kladné stanovisko RÚVZ Prešov o novom 

Prevádzkovom poriadku MŠ, dôjde k ukončeniu pracovného pomeru do dôchodku 

odchádzajúcej p. učiteľky, 1 učiteľka odíde na materskú dovolenku, deti budú zlúčené do 5 

tried a obec ušetrí mzdové finančné prostriedky. Preto navrhujem žiadosť ZŠ s MŠ Kapušany 

zobrať na vedomie a rozpočtovým opatrením odoslať škole sumu 20 000,00 EUR na 

financovanie v oblasti originálnych kompetencií. Hlasovanie poslancov: 

 

 

●  Uznesenie č. 198/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch berie na vedomie žiadosť ZŠ s MŠ Kapušany, Hlavná 

367/7 o pridelenie finančných prostriedkov na mzdy pre zamestnancov ŠKD a MŠ na rok 2024. 

ZA: 9/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

 

d) Žiadosť OŠK Kapušany o vybudovanie studne na futbalovom ihrisku 

 

Starosta obce – aj keď sa na ihrisku nachádza studňa, nepostačuje na zavlažovanie ihriska. 

Na členskej schôdzi FK OŠK Kapušany vznikol podnet, že v prípade pretrvávajúceho sucha je 

vybudovanie novej studne nevyhnutné z dôvodu, aby na prevádzku ihriska bol dostatok vody. 

Bližšie podmienky realizácie studne nevedel predkladateľ p. Raďak dodať, musíme konštatovať 

že: 

• OŠK nedodalo obci predpokladaný finančný náklad na vyhotovenie studne, 

• obec nedisponuje údajmi o tom, či sa na pozemku nachádza dostatok podzemnej vody 

na jej vybudovanie, 

• finančný náklad na vybudovanie studne nebol súčasťou rozpočtu obce na rok 2024 

a obec nedisponujeme voľnými finančnými prostriedkami na realizáciu stavby. 

Riešením obce je inštalácia nádrže na zachytávanie zrážkovej vody z budov spoločnosti 

Kipech Production Hotel s.r.o. Kapušany, ktorá by bola využívaná na zavlažovanie trávnatej 

plochy futbalového ihriska. Diskusia: 

P. Revay – odborne spôsobilá osoba by mala posúdiť, či je studňu na ihrisku možné zrealizovať. 

Existujúca studňa kapacitne na polievanie futbalového ihriska nestačí.  
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P. Husovský – firma Kipech má studňu aj pri ceste a je dostatočne výdatná, využívaná vo 

firme. Vstúpim do rokovania s majiteľom p. Ferencom, či by bolo možné využívať ju na 

polievanie ihriska.  

Záver rokovania: osadenie veľkokapacitného zádržného bloku na zachytávanie zrážkovej vody 

z budov spoločnosti Kipech Production Hotel s.r.o. Kapušany, ktorá by bola využívaná na 

zavlažovanie trávnatej plochy futbalového ihriska. Obec taktiež vstúpi do rokovania s vyššie 

uvedenou spoločnosťou vo veci pripojenia sa k existujúcej studni nachádzajúcej sa v areáli 

Kipech Production Hotel s.r.o. Kapušany. Studňa by mohla byť ďalším  zdrojom vody určenej 

na zavlažovanie ihriska. Diskusia bola ukončená, hlasovanie poslancov: 

 

●  Uznesenie č. 199/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch berie na vedomie žiadosť OŠK Kapušany o vybudovanie 

studne na futbalovom ihrisku v Kapušanoch. 

 

ZA: 9/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

 

e) Žiadosť o vyhradenie parkovacieho miesta pre vozidlo prepravujúce fyzickú 

osobu s ťažkým zdravotným postihnutím 

 

Starosta obce – na poslednom OcZ sme v bode rôzne rokovali o distribúcii letákov pre vodičov 

vo veci zákazu parkovania na zelených plochách a na miestnych komunikáciách - z dôvodu 

údržby ciest, pre prístup vozidiel integrovaného záchranného systému a pod.. Spustilo to aj vlnu 

nevôle. Obec v tejto súvislosti kontaktovala rodina, ktorá potrebuje vytvoriť parkovacie miesto 

pre osobu s ťažkým zdravotným postihnutím. Rodina žiada o jednotný prístup k trvalému státiu 

áut na uliciach. Po stretnutí na pôde obce rodina doručila žiadosť o vybudovanie parkovacej 

plochy pre osobu s ŤZP pred RD ul. Ardova. Vo vlastníctve majú 3 osobné autá, 1 trvalo 

parkujú na ulici z dôvodu nedostatku parkovacích miest vo dvore RD. 

Starosta – zisťovali sme, aká je platná legislatíva v tejto oblasti. Pri výstavbe nových 

parkovacích miest zákon hovorí o vytvorení parkovísk v objeme 4 % pre osoby s ŤŹP. 

Parkoviská vyhradené pre osoby s ŤŽP v obci máme – pri obecnom úrade, pri škole, pri 

bytových domoch. Vyhláška MŽP SR uvádza, že parkoviská pre osoby ZŤP musia mať šírku 

min. 3,5 m. Ak by sa na ul. Ardova realizovalo parkovacie miesto, zasahovalo by do miestnej 

komunikácie 1,5 m. Nemáme iné východisko, ako žiadosť zamietnuť. Vyvstáva otázka, ako 

postupovať ďalej – čo s tými, ktorí výzvu pre vodičov nerešpektujú? Začneme pokutovať? 

V každom prípade bude obec ďalej distribuovať lístky s upozornením za stierače vozidiel. Ak 

nedôjde k náprave, pristúpi sa k sankciám. P. Revay – ak rodina žiada o vytvorenie parkoviska 

pre osobu s ŤŹP, vozidlo určené pre takúto osobu by malo logicky parkovať vo dvore rodinného 

domu. 

 

●  Uznesenie č. 200/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch nesúhlasí  so žiadosťou o vyhradenie parkovacieho 

miesta pre vozidlo prepravujúce fyzickú osobu s ťažkým zdravotným postihnutím na časti 

pozemku parcela KN C č. 1361 k.ú. Kapušany pred rodinným domom ul. Ardova 24/13, 082 

12  Kapušany z dôvodu nesplnenia všeobecných technických požiadaviek vyhlášky 

Ministerstva životného prostredia č. 532/2002. 

 

ZA: 9/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 
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f) Žiadosť WOEL s.r.o., Vyšná Šebastová 15 o zriadenie vecného bremena pre 

VSD, a.s. parcela KN C č. 1401/1 a 1401/3 k.ú. Fintice časť Gribľovec 

 

Starosta obce - firma WOEL s.r.o. Vyšná Šebastová 15 realizuje stavbu – umiestnenie 

elektro-energetického zariadenia pre VSD, a.s. Košice na parcele vo vlastníctve obce Kapušany 

vo Finticiach, časť Gribľovec. Takýto typ zmlúv bol zastupiteľstvom schvaľovaný už aj 

v minulosti. Vecné bremeno sa v tomto prípade schvaľuje bezodplatne. Poslancom bola zaslaná 

mapa realizácie  aby bolo presné jasné, aké je trasovanie stavby. Diskusia k téme neprebehla, 

poslanci pristúpili k hlasovaniu: 

 

●  Uznesenie č. 200/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch súhlasí  so žiadosťou WOEL s.r.o., Vyšná Šebastová 15 

o zriadenie vecného bremena pre VSD, a.s. parcela KN C č. 1401/1 a 1401/3 k.ú. Fintice časť 

Gribľovec. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 9/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu 11 Rôzne 

 

Starosta obce – v bode rôzne je potrebné schváliť 2 uznesenia – Mgr. Mária Majirská sa 

vzdala členstva v Správnej rade Kapušany pre všetkých, n.o., nahradí ju Ing. Hudáková. 

Rovnako je potrebné monitorovať plnenie PHRSR obce Kapušany a vyhotoviť správu o plnení 

dokumentu za rok 2023, poverené touto úlohou budú p. Kasalová a p. Hudáková. Do 31. 5. 

2024 je potrebné správu zaslať na PSK. Hlasovanie poslancov: 

 

●  Uznesenie č. 202/2/2024 

    Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch: 

a) berie na vedomie vzdanie sa členstva Mgr. Márie Majirskej v Správnej rade Kapušany pre 

všetkých, n.o. v súlade so žiadosťou zo dňa 12. 03. 2024 

b) schvaľuje novú členku Správnej rady Kapušany pre všetkých, n.o. Ing. Martu Hudákovú 

od 01. 05. 2024. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 9/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

●  Uznesenie č. 202/2/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch poveruje poslankyňu OcZ Mgr. Irenu Kasalovú, MBA, 

Dis. art. a Ing. Martu Hudákovú (referát strategického rozvoja OcÚ) monitorovaním plnenia 

PHRSR Obce Kapušany počas roka 2024 a vypracovaním Správy o plnení PHRSR za rok 2023 

v termíne do 31. 05. 2024.  

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 9/9  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

V bode rôzne ďalej informoval starosta obce: 

 

✓ Na internetovej stránke obce a na úradnej tabuli bol zverejnený plán kultúrnych podujatí 

na rok 2024. V tejto súvislosti by som chcel poprosiť o pomoc poslancov OcZ pri 

príprave kultúrnych podujatí organizovaných v blízkej budúcnosti, hlavne pri podujatí 
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Deň rodiny, keďže príprava tohto podujatia je náročnejšia. Tento rok sme zabezpečili 

mini kultúrny program, občania sa môžu prihlásiť na súťaž vo varení bryndzových 

halušiek. 

 

✓ Oslovila nás Spojená škola ul. Masarykova Prešov. Od septembra 2024 bude na 

oddelenie ekonomiky OcÚ chodiť 1 študent, nakoľko sme sa zapojili do duálneho 

vzdelávania. Praktickú maturitnú skúšku bude daný študent vykonávať priamo na 

našom obecnom úrade. 

 

✓ Obec zakúpila 31 dopravných značiek, čoskoro ich začneme inštalovať. Náklad obce 

činí 2 600,00 EUR v súlade s vypracovanou projektovou dokumentáciou aktualizácie 

dopravného značenia obce. 

 

✓ Bola zakúpená studená asfaltová zmes – malé diery na obecných komunikáciách budú 

sanované a vyspravené. 

 

✓ Máme dlhodobý výpadok 2 pracovníkov údržby a opráv OcÚ, od 15. 4. 2024 bude 

zamestnaný na dohodu o pracovnej činnosti bývalý zamestnanec p. Juhoš, aby boli 

zabezpečené práce ako kosenie a úprava okolia obce. 

 

✓ Uskutočnilo sa stretnutie členov Spoločného stavebného úradu so sídlom v Kapušanoch. 

Okrem iného mal byť súčasťou programu aj bod prijatie nového člena stavebného úradu 

obce Župčany. Na prijatie nového člena je potrebný súhlas všetkých platných členov 

stavebnej úradovne. Obce Demjata a Chmeľov neodsúhlasilo prijatie novej obce 

Župčany. Členovia Spoločného obecného úradu so sídlom v Kapušanoch za účelom 

zefektívnenia činnosti stavebného úradu navrhli, že sú ochotní za členstvo spoločnej 

úradovne platiť viac, aby mohla byť prijatá pomocná sila, ktorá by referentovi SÚ 

pomohla v spracovaní rozsiahlej agendy. P. Antolovi je zatiaľ vo štvrtok (nestránkový 

deň) nápomocná knihovníčka p. Labudová.  

 

✓ Boli sme oslovení organizátormi Mierového behu SR 2024. Ide o mierový  beh, ktorého 

pochodeň zapálil pápež František, čím otvoril európsku časť Mierového behu. 

Trasovanie je naplánované od Uble až po Bratislavu, jednou zo zastávok sú  Kapušany, 

odkiaľ beh daného dňa končí v Spišskom Podhradí. Organizátori nás oslovili, či ich 

vieme privítať 22. 5. 2024 od 12:45 hod. a zabezpečiť im jednoduché občerstvenie 

a pitný režim. Možnosťou je zasadiť v rámci podujatia strom mieru, prípadne vyhlásiť 

existujúci strom za strom mieru. Náš návrh je, aby bol beh na úseku obce Kapušany iba 

symbolický od OcÚ do parku, privítanie prebehne na amfiteátri v Parku sv. Cyrila 

a Metoda. 

 

✓ Ihrisko v parku – výstavba pokračuje. Hrubé zemné práce sú ukončené. Odstrániť bolo 

plánovaných 150 m³ zeminy, už teraz ide o cca 1 000 m³, čo predraží práce v rámci 

stavby. Na jednom mieste stavby vyviera voda. Kontaktovali sme VVS, a.s., aby 

situáciu preverili (možnosťou je voda v rámci poruchy).  V stredu 18. 4. 2024 sa 

uskutoční kontrolný deň v rámci stavby. Už teraz je jasné, že vzniknú práce naviac. P. 

Marcin – ihrisko bude vyvýšené a chránené voči veľkej vode?  Starosta obce – ihrisko 

bude vybudované nad úrovňou cca 50 cm. 

 

Diskusia: 
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P. Germuška: 

✓ Na ul. Tehelná je porucha na hlásiči verejného rozhlasu. Evidujem podnet od občanov, 

či je možné doplniť verejný rozhlas v oblasti pekárne. Starosta obce – poruchy 

verejného rozhlasu boli na obci zrealizované v 13. týždni (pred 2 týždňami), občania 

boli o vykonávaní servisu informovaní. Odporúčam občanom zriadiť si aplikáciu 

Munipolis, aj tam bola táto informácia zasielaná – budú mať väčší prehľad o dianí v 

obci. Verejný rozhlas obec neplánuje rozširovať. 

✓ Stromy pri plote na miestnom cintoríne sú značne vzrastlé,  často znečisťujú susednú 

parcelu a okolie – bolo by ich možné odstrániť? Starosta obce – v tomto čase sú možné 

už iba orezy, výrub je počas vegetačného obdobia zakázaný. Vieme o ktoré stromy ide, 

obec čačinu využíva napr. na adventný veniec na námestie a pod.  

✓ Perníková chalúpka v parku – pristúpi obec k jej odstráneniu? Starosta – už sme sa touto 

vecou zaoberali, aj keď nosníky stavby sú zdravé a mohli by byť ešte využité. Po 

diskusii poslancov bude stavba  odstránená, prípadne jej nájdeme vhodné využitie. 

 

P. Kasalová: 

✓ Na ul. Cintorínska je potrebné riešiť prejazd áut počas špičky napr. osadením dopravnej 

značky prejazd zakázaný. Takmer každé ráno tam vznikajú kolízne dopravné situácie. 

Starosta – je to ťažko odsledovateľné. Monitorovať dodržiavanie dopravných predpisov 

môže iba polícia, ani zákazová značka nemusí vodičom stačiť na to, aby ulicu 

nepoužívali ako rýchlejší prejazd na cestu I/19. Takáto značka je na ul. Puchovská 

a mnohí vodiči ju nerešpektujú. Pri predajni MILK-AGRO bolo zrealizované pozdĺžne 

dopravné značenie zákaz zastavenia, tiež tam často stoja autá v zákaze. 

 

Odchod p. Germuška v čase 19:10 hod. 

 

P. Husovský: 

✓ Ja možné prestaviť semafor na hlavnej križovatke v smere Kapušany-Prešov tak, by 

namiesto klasického režimu bol nastavený iba výstražný signál daj prednosť v jazde? 

Starosta obce – myslím si, že je to takto nastavené aj v súvislosti s prechodom pre 

peších, ktorí by boli takouto zmenou ohrození. V tejto veci budem kontaktovať správcu 

križovatky.  

Starosta obce: 

✓ Chcem Vás v krátkosti informovať, že cez MAS Šafrán je spustená výzva, na ktorú obec 

zareagovala. Chceli by sme osadiť na 2 miestach autobusovú zastávku - na ul. Hlavná 

oproti predajni Milk Agro, ďalšiu oproti starému mlynu na ul. Bardejovská. Ide 

o pozemky SaÚC PSK. Inštitúciu sme kontaktovali, náš návrh o nájom pôdy na 

vybudovanie autobusovej zastávky bude prerokovaný na komisii PSK, nájom by mal 

byť stanovený na symbolické 1,00 EUR. Súčasne chceme vymeniť aj zastávku oproti 

spoločnosti Eurogastrop, s.r.o. na ul. Prešovská, ide o pozemok PD Kapušany. Vstúpili 

sme do rokovania s PD Kapušany vo veci prenájmu, obdržali sme odpoveď, že družstvo 

nám záber schváli za cenu 10,00 EUR za 1 m²/rok. Je to úplne rozdielny prístup, ako 

v prípade PSK, napriek tomu, že obec chce zrevitalizovať existujúcu nevzhľadnú 

zastávku SAD.  

✓ Obec v rámci Národného projektu cez ÚPSVaR Ľudia a hrady – krok k sociálnej 

ekonomike začína pravdepodobne od 1. 5. 2024 zamestnávať pracovníkov. Počet 

zamestnancov: 14 – 1 koordinátor, 1 majster, 6 samostatných pracovníkov a 6 

pomocných pracovníkov (počet je určený úradom práce). Projekt by mal byť spustený 

na 18 mesiacov nepretržite. 
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P. Revay: 

✓ 8. 4. 2024 sa uskutočnilo zasadnutie Správnej rady Kapušany pre všetkých, n.o. Okrem 

iného sme prerokovali možný výber vstupného na hrad a  hradnú vežu počas turistickej 

sezóny. Zaujíma nás aj názor poslancov OcZ. Na hrade platí aktuálny režim tzv.  

dobrovoľného príspevku vo výške 1,00 EUR pre dospelého a 0,50 EUR za dieťa. Podľa 

štatistík Kapušiansky hrad v roku 2023 navštívilo cca 12 000 návštevníkov, obyvatelia 

obce by mali vstup zdarma. Príkladom nám môžu byť okolité hrady, kde sa vstupné 

vyberá skoro na všetkých. Starosta – nemôžeme sa porovnávať napr. s hradom Veľký 

Šariš, ktorý ponúka návštevníkom aj muzeálne zbierky, výstup na hradnú vežu so 

sprievodcom a pod. Je to téma na diskusiu, prax ukazuje, že veľa turistov nemá so sebou 

peniaze na úhradu dobrovoľného príspevku. P. Revay – preverujeme aj možnosť 

umiestnenia trvalého kiosku, kedy by cez aplikáciu SLSP turisti mohli zaplatiť 

príspevok online. Ešte by sme mohli navrhnúť testovací režim spoplatnenia vstupu na 

hrad - napr. spoplatniť mesiac júl a vyhodnotiť to.  

 

K bodu 13 Záver    

 

Starosta obce v závere zasadnutia poďakoval všetkým prítomným za účasť na zasadnutí                            

a v čase 19:35 hod. ukončil rokovanie. Najbližšie zasadnutie OcZ je naplánované na 20. 6. 

2024. 

 

 

 

        ____________________ 

              Ing. Ján Zemčák 

         starosta obce Kapušany     

 

 

Overovatelia: Renáta Maňkošová    __________________ 

 

Jozef Bača     __________________ 

   

 

Zapísala: Mgr. Magdaléna Verčimáková   __________________ 

Kapušany 11. 04. 2024  

Príloha Prezenčná listina 

zverejnená: 26. 04. 2024 

zvesená: 11. 05. 2024 

zverejnila: Mgr. M. Verčimáková 


